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نماینــده ادوار مجلــس گفــت: حاکمیت باید 
پوســت اندازی کند ... نظام باید عقلانی فکر کند 
و یک جاهایی باید انعطاف و تواضع داشته باشد 
یــک جاهایی باید عقب گرد کند. اســم این کار 
عقب نشینی نیست. در مقابل مردم چیزی تحت 
عنوان عقب  نشــینی  نداریم. بالاخره سیره امام 
کجاست؟ امامی که مردم را رهبر نظام می دانست 
کجاست؟ یعنی چه که یک روزنامه می گوید باتون 
نباید حذف شود؟ مگر شما می توانید با مردم تان با 

باتون صحبت کنید؟
غلامعلی جعفرزاده  ایمن آبادی، نماینده سابق رشت در مجلس، 
در خصوص ناآرامی های چندماه اخیر ایران و راه های  برون  رفت 
از این بحران به »منیبان« می گوید: متاسفانه در صحبت هایی 
که از مســئولان شنیده می شــود درک درستی از اعتراضات 
مشاهده نمی کنم. واقعیت این است که این اعتراضات ریشه در 
مشکلات اقتصادی و چالش های جامعه دارد که به هر بهانه ای 

سر باز می کند.
او افزود: مثلًا آبان ســال ۹۸ به بهانه بنزین و اواخر تابستان 
۱۴۰۱ به بهانه فوت مهسا امینی شاهد اعتراضات بودیم. در 

حال حاضر هم مسئولان بسیار خوشحال هستند که اعتراضات 
را مهار کرده اند در حالی که این اعتراضات آتش زیرخاکســتر 
اســت و حاکمیت باید تغییراتی در خود ایجاد کند. حاکمیت 
می تواند خود را گول بزند و به فضای فعلی دلخوش باشــد و 
بگوید این اعتراضات رهبری ندارد ولی باید بگویم اگر فکری 

اساسی نشود اعتراضات به هر بهانه ای تکرار خواهد شد.
این فعال سیاسی تصریح کرد: امیدوارم یک عقلانیت در دولت 
ایجاد شود که جز سرکوب و ایجاد محدودیت کار دیگری بلد 
باشد. متاسفانه این دولت فقط تعطیل  کردن و مهار کردن بلد 
است و راهکار دیگری ندارد. مثلًا قرارگاه گاز تشکیل می شود 
ســپس گاز تعطیل می شــود این تعطیل  کردن که قرارگاه 

نمی خواهد.
او در ادامه بیان کرد: این دولت چیزی تحت عنوان عذرخواهی 
بلد نیست. یاد نگرفتیم از مردم عذرخواهی کنیم. مثلًا شرکت 
ذخیره سازی گاز توسط اوجی تعطیل شد آن  وقت الان که او 
وزیر شده است به جای اینکه خودش خودش را محاکمه کند 
توپ را در زمین دیگری می اندازد. ما دومین ذخیره گاز دنیا را 
داریم اما در حال پشت سر گذاشتن سخت ترین زمستان هستیم 
و این نشان از بی کفایتی مدیران دارد. متاسفانه مدیران نخبه و 

افرادی که صاحب عقل، فکر و اندیشه بودند توسط این دولت به 
بهانه بانیان وضع موجود خانه  نشین شده اند و از افرادی استفاده 

شده که توانایی تشخیص دست راست و چپ خود را ندارند.
نماینده ادوار مجلس یادآور شد: باید پای درد دل مردم نشست. 
فقر و بیکاری افزایش یافته است.مردم مشکل دارند ولی کسی 
نیســت که آن ها را درک کند. جعفرزاده ایمن آبادی در ادامه 
گفت: همه دولتمردان از قطار پیشرفت صحبت می کنند، کدام 
قطار پیشرفت؟ اینترنتی وجود ندارد بسیاری از استارت آپ ها از 

ایران رفته اند.
او در پایــان خاطرنشــان کرد: به نظر مــن حاکمیت باید 
پوست اندازی کند. این مقاومت  کردن و عدم  تحرک در مقابل 
تکانه ها و عدم  امکان تغییر و انعطاف استخوان های نظام را دچار 
آسیب می کند. نظام باید عقلانی فکر کند و یک جاهایی باید 
انعطاف و تواضع داشته باشد یک جاهایی باید عقب گرد کند. 
اسم این کار عقب نشینی نیست. در مقابل مردم چیزی تحت 
عنوان عقب  نشینی نداریم. بالاخره سیره امام کجاست؟ امامی 
که مردم را رهبر نظام می دانست کجاست؟ یعنی چه که یک 
روزنامه می گوید باتون نباید حذف شود؟ مگر شما می توانید با 

مردم تان با باتون صحبت کنید؟

ایمن آبادی،نماینده ادوار مجلس: 

این دولت، فقط »تعطیل  کردن« بلد است
دولت رئیسی »ثروت آفرینی« نکرده است

مصاحبه حجت الاسلام مصباحی مقدم با بیان اینکه تاکنون سند تحول دولت 
به دست او نرسیده باعث شد تا از دفتر رئیس جمهور با او تماس گرفته و 

توضیحاتی ارائه نمایند.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، بیش از یک هفته قبل از دغدغه های خود برای ارتقاء 
حوزه های سیاست و اقتصاد ایران سخن گفت. از آن جا که این روزها رسانه ها پیگیر تحقق برنامه 
های رئیس جمهور سیزدهم هستند، خبرآنلاین نیز از وی در مورد برنامه هفت هزار صفحه ای 
رئیسی پرسید که در پاسخ گفت درجلسه ای از آقای رئیسی برناهم مذکور را مطالبه کرده اند، 
ولی چیزی به دستشان نرسیده است. او افزود که برنامه مدونی از رئیس دولت سیزدهم سراغ 
ندارند و از پیشنهادهای خود به رئیس جمهور گفتند.این گفت و گو پس از انتشار، بازتاب هایی 
داشت و در پی انتشار این مطلب دولتی ها بیکار ننشستند، چنانکه براساس گفته آقای مصباحی 
مقدم، رئیس دفتر رئیس جمهور در تماس با ایشان، از ارسال برنامه سند تحول به ایشان و سایر 
اعضاءمجمع سخن گفتند.غلامرضا مصباحی مقدم در گفت و گو با »خبرآنلاین« در نهایت تاکید 
کرد که سند مذکور برای ایشان ارسال شده، و از رئیس جمهور تشکر کرده اند. او درباره سند 
تحول دولت تاکید کرد »من سند تحول دولت مردمی را دیدم، سند، جامع و کامل بود«عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام با انتقاد از اینکه انتظار این را داشته تا نتایج برنامه های اقتصادی 

دولت به »ثروت آفرینی« منتهی شود.

افزایش چراغ خاموش قیمت بلیت هواپیما
رئیس سازمان هواپیمایی کشــوری در حالی می گوید هنوز هیچ مجوزی 
برای افزایش قیمت بلیت هواپیما صادر نشده که بررسی ها نشان می دهد 
شرکت های هواپیمایی اقدام به افزایش خودسرانه نرخ بلیت در همه مسیرها 

کرده اند.
به گزارش بازار، هم اکنون در اپلیکیشن های فروش بلیت هواپیما، بلیت مسیر تهران - کیش در 
بهمن ماه، دو میلیون و ۴۰۶ هزار تومان به فروش می رسد درحالیکه بر اساس نرخ نامه مصوب، 
قیمت مسیر تهران - کیش یک میلیون و ۳۵۹ هزار تومان بوده است.در مسیر تهران - مشهد 
نیز قیمت مصوب یک میلیون و ۱۹۱ هزار تومان بوده است که در حال حاضر، یک میلیون و 
۳۴۰ هزار و ۲۰۰ تومان به فروش می رسد و در مسیر تهران - قشم نیز بلیت یک میلیون و ۳۳۸ 
هزار تومانی مصوب، در حال حاضر یک میلیون و ۷۱۵ هزار و ۴۰۰ تومان است.در مسیر چابهار 
نیز، قیمت بلیت هواپیما که طبق نرخنامه مصوب ۱۳ دی ۱۴۰۰، یک میلیون و ۳۴۱ هزار و 
۵۰۰ تومان بوده در حال حاضر، یک میلیون و ۷۷۳ هزار و ۵۰۰ تومان فروخته می شود.نرخ نامه 
جدیدی که در سایت انجمن شرکت های هواپیمایی بارگذاری شده نیز در سایر مسیرهای پرتردد 
نیز افزایش قیمت اعمال کرده است.رئیس سازمان هواپیمایی کشوری گفت: قیمت بلیت هواپیما 
تغییری نکرده و هیچ مجوزی در این خصوص صادر نشده است، اما بر اساس بررسی هایی که 
داشتیم سه شرکت هواپیمایی به دلیل گران فروشی و تخطی از نرخنامه مصوب ابلاغی، به 
سازمان تعزیرات حکومتی معرفی شده اند.محمد محمدی بخش با بیان اینکه چنانچه با گران 
فروشی مواجه شویم شرکت هواپیمایی کشوری را به سازمان تعزیرات معرفی می کنیم افزود: 
شرکت های هواپیمایی درخواست افزایش قیمت بلیت هواپیما را دارند که در حال بررسی است.

احداث کارخانه فولاد در جوار دومین دریاچه بزرگ کشور
 بختگان؛ دستاویز یک تسویه حساب شخصی

احداث یک کارخانه تولید آهن اسفنجی در جوار دریاچه بختگان هرچند با اعتراض 
طرفداران محیط زیست روبه رو شده، با این حال فرهاد طهماسبی، نماینده استهبان 
و نی ریز، این موضوع را یک تسویه  حساب شخصی می داند تا دغدغه محیط زیستی.
 بار دیگر احداث یک واحد صنعتی در جوار یک جاذبه محیط زیستی خبرساز شده است. شرکت صنایع 
فولاد رهام پارس بنا دارد در شهرستان بختگان و در ۳۰ کیلومتری دریاچه بختگان یک کارخانه تولید 
آهن اسفنجی احداث کند. خبرها حاکی از این است که ۴۰۰۰ میلیارد تومان بر این پروژه سرمایه گذاری 
شده و قرار است دو سال دیگر بهره برداری شود.با این حال چند روز پس از کلنگ زنی پروژه به دست 
رضا فاطمی امین، وزیر صمت، مشخص شد که هنوز سازمان منابع طبیعی با واگذاری زمین برای احداث 
کارخانه آهن اسفنجی در کنار دریاچه بختگان موافقت نکرده و شرکت آب منطقه ای نیز با احداث این 

پروژه مخالف است.
حمایت نماینده نی ریز از احداث کارخانه!

فرهاد طهماسبی، نماینده مردم استهبان و نی ریز در مجلس، در گفتگو با تجارت نیوز خود را از طرفداران 
جدی این پروژه معرفی  کرد و در این باره توضیح داد: هر گونه تخلف زیست محیطی و غیر از آن در مورد 
پروژه احداث واحد تولید آهن اسفنجی به دست شرکت یادشده مردود است.وی افزود: به باور من آنچه 
با عنوان آسیب های زیست محیطی علیه این پروژه گفته می شود، کارشناسی نیست و کاملا مغرضانه 
است؛ متاسفانه یکی از رقبای انتخاباتی من در تلاش است تا این پروژه را از طریق رسانه ها تخریب کند.
طهماســبی ادامه داد: کار بر این پروژه از دو سال پیش آغاز شده و در این مدت تلاش ما بر دریافت 
مجوزهای قانونی بود. زمین این پروژه با مجوزهای قانونی واگذار شده و صاحبان پروژه متعهد شدند 
در برابر دریافت این زمین دو برابر مساحت آن را در جایی دیگر فضای سبز ایجاد کنند. مگر می شود 
ســرمایه گذاری بتواند بدون دریافت مجوزهای قانونی ســرمایه گذاری کند؟او که پیش از این رئیس 
دادگستری نی ریز بود، خاطرنشان کرد: شرکت فولاد رهام پارس تفاهم نامه ای با شرکت فولاد غدیر 
نی ریز منعقد کرده است؛ براساس این قرارداد خط انتقال آب خلیج فارس به چادرملو تا زمانی که این 
پروژه به بهره برداری برسد، اجرا می شود تا آب موردنیاز پروژه از آن محل تامین شود؛ بنابراین قطره ای از 
آب سفره های زیرزمینی در این پروژه صرف نمی شود.نماینده مردم استهبان و نی ریز درباره آسیب های 
احتمالی این پروژه برای دریاچه بختگان گفت:  این پروژه بیش از ۳۰ کیلومتر با بستر دریاچه فاصله دارد. 
هر چند دیگر از دریاچه بختگان هم چیزی باقی نمانده است. همچنین سازمان حمایت از محیط زیست 
استان فارس از محل پروژه بازدید داشته و بلامانع بودن احداث این پروژه را در استان تایید کرده است.
وی افزود: در حال حاضر بیکاری در بختگان بسیاری را به مهاجرت به یزد برای کارگری سوق داده است 
و در پی این اتفاق شــمار زیادی از روستاها از سکنه خالی شده است. روزی که وزیر برای کلنگ زنی 
پروژه به بختگان آمد حدود ۵۰۰۰ نفر از حضور ایشان استقبال کردند. این پروژه بیش از ۱۰۰۰ فرصت 
شغلی مستقیم و غیرمستقیم می آفریند.به رغم دفاع همه جانبه طهماسبی از پروژه احداث آهن اسفنجی در 

بختگان فعالان محیط زیستی کشور همچنان بر آسیب زا بودن احداث پروژه تاکید دارند.
دریاچه بختگان بی شک آسیب می بیند

محمد درویش، عضو هیات علمی موسسه تحقیقات جنگل ها و مراتع ایران، درباره آسیب های احتمالی 
احداث کارخانه در جوار دریاچه بختگان به تجارت نیوز گفت: بختگان تالاب بین المللی ایران ثبت شده 
در کنوانسیون رامسر است و در پایاب دو رودخانه مهم کر و سیوند قرار گرفته است؛ با این حال احداث 
سدهای سیوند، ملاصدرا و درودزن این دریاچه را خشک کرد. با این حال در پی بارندگی های اخیر بخش 
زیادی از این دریاچه آبگیری شده است.وی افزود: اگر دریاچه بختگان به طور کامل خشک شود، شرق 
استان فارس از منافع آن محروم می شود چشمه های بزرگ تولید گرد و خاک شکل می گیرد و توان 
زیست پذیری شیلات از بین می رود.درویش درباره آسیب های احتمالی احداث کارخانه آهن اسفنجی در 
۳۰ کیلومتری دریاچه بختگان توضیح داد: وقتی پروژه ای در حوزه آبخیز منطقه قرار گرفته پس بر منابع 
آبی منطقه ای تاثیر می گذارد؛ حتی اگر با دریاچه بختگان فاصله ۳۰ کیلومتری هم داشته باشد. این پروژه 
در حوزه آبخیز دریاچه بختگان، طشک و کمجان است و بی تردید دریاچه از آسیب های آن مصون نیست.

فارغ از اینکه پرداختن به عواقب منفی احداث یک کارخانه تولید آهن اسفنجی در حوالی دریاچه بختگان 
یک تسویه حساب شخصی است یا یک دغدغه جدی محیط زیستی، آنچه اهمیت دارد این است که 
صاحبان این واحد تولیدی تا چه اندازه بر تعهدات خود برای جبران پیامدهای منفی احداث آن بر محیط 
زیست منطقه متعهد هستند.آیا آن گونه که نماینده مردم استهبان و نی ریز می گوید دو برابر زمینی که 
در اختیار گرفته اند فضای سبز ایجاد می کنند و از آب های زیرزمینی در تولید استفاده نمی کنند؟ و یا این 

وعده ها را تنها برای پیشبرد پروژه در مقطع کنونی ارائه داده اند؟

ثبت سفارش  واردات برنج هنوز باز نشده
ارز واردات برنج مشخص نیست

رئیس انجمن واردکنندگان برنج با اشاره به اینکه هنوز ثبت سفارش واردات برنج 
باز نشده، گفت: گاهی مشکلات سامانه و بخش توزیع به پای شرکت های واردکننده 
برنج گذاشته می شود و وزارت جهادکشاورزی تصور می کند که شرکت ها به تعهدات 

خود عمل نکرده اند.
اخوان اکبری در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به اینکه وزارت جهادکشاورزی مدعی است که ممنوعیت 
ثبت سفارش برنج برداشته شده و شرکت هایی که به تعهدات خود عمل کرده باشند قادر به انجام ثبت 
سفارش جدید هستند و آیا این شرکت ها می توانند ثبت سفارش انجام دهند یا خیر؟ گفت: این گونه نیست 
که ثبت سفارش ها باز شده باشد. شرکت ها را به صورت جداگانه بررسی می کنند و هنوز هم سفارش 
جدیدی ثبت نشده است.وی ادامه داد: وقتی شرکتی کالایی را به گمرک می آورد و اظهار می کند از روز 
اظهار تا رسیدن  آن کالا به دست مشتری با احتساب طی شدن مراحل تاییدیه گمرک، سازمان استاندارد، 
سازمان غذا و دارو ۱۵ تا ۲۰ روز طول می کشد. مساله ای که در این بین وجود دارد این است که گاهی در 
سامانه مشکلاتی پیش می آید که به حساب شرکت ها گذاشته می شود.رئیس انجمن واردکنندگان برنج 
اضافه کرد: برخی از عمده فروش ها جنس را از شرکت ها خریداری می کنند ولی چون در بخش خروج 
سامانه  جامع تجارت)بخش فروش( مشکلاتی دارند نمی توانند تاییدیه بگیرند و این کالا در انبار شرکت ها 
دیده می شود. یعنی مشکل بخش توزیع به پای انبار شرکت ها دیده می شود و وزارت جهادکشاورزی 
تصور می کند که شرکت ها به تعهدات خود عمل نکرده اند.وی با اشاره به اینکه در ۸ ماهه گذشته یک 
میلیون و ۲۷۴ هزار و ۲۹۹ تن برنج وارد کشور شده است، گفت: به وزارت جهادکشاورزی اعلام کردیم 
که باید این محدودیت واردات برنج برداشته شود زیرا شب عید و ماه رمضان نزدیک است و تقاضا افزایش 
می یابد و نیاز است تا با واردات برنج بازار تنظیم شود.  اکبری در پایان به ارز واردات برنج اشاره کرد و گفت: 
مشکلی که امروز واردکنندگان برنج با آن دست و پنجه نرم می کنند مشخص نبودن ارز واردات است. 
بانک مرکزی ارز برنج را از نیمایی خارج کرده و اعلام کرده است که خودش این ارز را تامین می کند 
ولی هنوز نرخ اعلام نشده  و ما نمی دانیم که  آیا قرار است با کالاهای دیگر یکسان باشد یا خیر و اینکه 
کارمزد آن دقیقا چقدر است.به گزارش ایسنا، در روزهای گذشته با انتشار خبرهایی مبنی بر ممنوعیت ثبت 
سفارش واردات برنج، مدیرکل بازرسی و نظارت بر کالاهای اساسی وزارت جهادکشاورزی اعلام کرد که 
انجام ثبت سفارش جدید برای واردات برنج منوط به این است که شرکت ها به تعهدات خود عمل کرده 

باشند و فرآیند واردات تا توزیع در سامانه جامع تجارت به صورت شفاف ثبت شده باشد.

اخبار کوتاه 

نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: تفرقه از دید قرآن و در بیان 
خدا یعنی در پرتگاه آتش بودن و ما در پرتگاهیم، باید وحدت و 
انسجام داخلی ایجاد کنیم. وحدت و انسجام داخلی هم مال یک 

گروه و یک جناح نیست متعلق به کل مردم کشور است.
مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس در گفت وگو با ایلنا، در خصوص 
برخی اظهارنظرها در هفته های اخیر درخصوص کارکرد مسئولان و انتقادات از 
توانمندی افرادی که مسئولیت ها به آن ها سپرده می شود، گفت: ببینید خداوند 
متعال در قرآن کریم در زمینه سپردن کار به دست افراد کاردان و توانا در سوره 
نساء می فرماید: »إنَِّ الَلّ یَأمُْرُکُمْ أنَْ تُؤَدُّوا الْمََاناَتِ إلِیَ أهَْلهَِا وَإذَِا حَکَمْتُمْ بیَْنَ 
ا یَعِظُکُمْ بهِِ« یعنی خداوند متعال امر می کند  النَّاسِ أنَْ تَحْکُمُوا باِلعَْدْلِ  إنَِّ الَلّ نعِِمَّ
که کار را به دست افراد کاردان بسپارید؛ این در حالی است که شما نمی بینید که 
خدا گفته باشد امر می کنم حجاب بر سر کنید اما در این زمینه از »امر« استفاده 
می کند.وی ادامه داد: وقتی در یک سازمانی، اداره ای، مجلس و یا وزارتخانه ای 
یک عده افراد باتجربه، توانمند، عالم و کارشــناس حضور دارند ولی شما کار 
را بــه یک آدم صفرکیلومتر تازه وارد و آن هم از یــک جای دیگر آمده واگذار 
می کنید، یعنی دارید در مقابل امر خدا می ایستید. بعد جالب این است که دقیقا 
همین جا می گویند که ما داریم کار خدایی انجام می دهیم اما نتیجه اش همین 

بی خدایی هایی می شود که در ممکلت درست می شود.
عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به اهمیت تخصص، تصریح 
کرد: شما تاکنون دیده اید که یک عالم یا مجتهدی دنبال پزشک مذهبی بگردد؟ 
دنبال پزشک حاذق می گردد، خیلی وقت ها خیلی هایشان برای یک معالجه به 
خارج از کشور می روند برای اینکه کارشناس متخصص است که می تواند درست 
تصمیم بگیرد. خب ممکلت هم مانند همین است اگر مشکل داریم برای این 

است که همین قاعده ساده و دستور خدا را اجرا نمی کنند.
پزشکیان در ادامه و در پاسخ به این سوال که »آیا دولت با تغییر افراد می تواند 
در عملکرد خود تحول ایجاد کند؟ و اساسا این دولت توان حل مشکلات کنونی 
را دارد؟«، عنوان کرد: با این روش فعلی خیر، ما دو مشکل اساسی داریم اولین 
مشکل وحدت و انسجام داخلی است، خدا در قرآن می فرماید » وَاعتَصِموا بحَِبلِ 

الّلِ جَمیعًا وَلا تَفَرّقوا  وَاذکُروا نعِمَتَ الّلِ عَلیَکُم إذِ کُنتُم أعَداءً فَألَفَّ بیَنَ قُلوبکُِم 
فَأصَبَحتُم بنِعِمَتهِِ إخِواناً وَکُنتُم عَلیشَفا حُفرَةٍ مِنَ النّارِ فَأنَقَذَکُم مِنها  کَذلکَِ یُبَیِّنُ 
الّلُ لکَُم آیاتهِِ لعََلکُّم تَهتَدونَ« این آیه را وقتی تا آخر می  خوانیم می  بینیم که تفرقه 

از دید قرآن و در بیان خدا یعنی در پرتگاه آتش بودن.
وی افزود: ما در پرتگاهیم، باید وحدت و انسجام داخلی ایجاد کنیم، وحدت و 
انسجام داخلی مال یک گروه، یک دسته و یک جناح نیست متعلق به کل مردم 
کشور یعنی کرد، ترک، لر، گیلک، بلوچ، عرب و فارس است یعنی متلعق به همه 
مردم. وقتی ما فقط یک جریان خاص و یک تفکر خاص را می پذیریم و جزو 
مردم می دانیم باز هم این عمل در مقابل این حرف خدا می ایستد و به لبه پرتگاه 
می رویم.نماینده مردم تبریز در اشاره به مشکل دوم، اظهار داشت: نکته دوم این 
است که باید با دنیا مدارا کنیم، نمی شود به همه فحش داد. بازهم در قرآن دستور 
است که » وَلَا تَسُبُّوا الذِّینَ یَدْعُونَ مِنْ دُونِ الّلِ فَیَسُبُّوا الّلَ عَدْوًا بغَِیْرِ عِلمٍْ« یعنی 
به آن هایی که غیر خدا را صدا می کنند، فحش ندهید. ما صبح و عصر و شام 
داریــم فحش می دهیم مرگ بر فلانی، مرگ بر فلانی و مرگ بر فلانی خب 
آن ها هم می گویند مرگ بر خودتان.وی تاکید کرد: دو مشکل عمده داریم و چاره 
کار هر دو هم در قرآن آمده است و باید به آن عمل کنیم. اما همان ابتدای سوال 
گفتم که با روش کنونی و تا وقتی که به این راه می رویم با عوض شدن افراد و 

این ها کار درست نمی شود.

بازنشستگان متقاضی دریافت وام بدون سود و ضامن ثبت نام کنند.
به گزارش تجارت نیوز، جدیدترین خبر درباره وام بازنشستگان را در ادامه بخوانید.

مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر استان تهران، جزئیات 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه به مستمری بگیران این صندوق را تشریح کرد و 
گفت: ثبت نام برای دریافت تسهیلات مذکور از هفته جاری آغاز شده است و همچنان 
ادامه دارد.محسن کهتری در این باره اظهار کرد: صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، 
روستائیان و عشایر متولی امر بیمه اجتماعی جوامع مختلف هدف شامل ساکنین 
مناطق روستایی، عشایر و شهرهای زیر ۲۰ هزار نفر جمعیت و همچنین شاغلین 
کشاورزان، قالیبافان، هنرمندان صنایع دستی و کارگران فصلی است.وی افزود: در این 
صندوق یک  سوم مبلغ حق بیمه توسط بیمه شده و دو سوم آن توسط دولت به عنوان 
کارفرما پرداخت می شود.مدیر صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر 
استان تهران با بیان اینکه این صندوق در راستای ارائه خدمات کمی و کیفی مطلوب 
به بخشی از جامعه هدف خود که شامل مستمری بگیران بازنشسته، ازکارافتاده و 
بازماندگان متوفی هستند، برای اولین بار اقدام به اعطای تسهیلات قرض الحسنه 
کرده است گفت: این تسهیلات بدون ضامن، بدون وثیقه و بدون بهره، در اختیار 
مستمری بگیران قرار می گیرد.کهتری ادامه داد: تعداد افراد مشمول دریافت تسهیلات 
در سطح کشور ۲۲ هزار نفر است. در استان تهران، جمعاً ۲۳۰۰ خانوار مستمری بگیر 
داریم و از این تعداد، مستمری بگیرانی که مشمول این طرح هستند، می توانند ازآن 

استفاده کنند.وی با اشاره به اینکه اطلاع رسانی به مستمری بگیران مشمول دریافت 
این تسهیلات از طریق کارگزاری های بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر 
در سطح استان تهران آغاز شده و هر یک از این متقاضیان با مراجعه به نزدیکترین 
کارگزاری محل سکونت خود، می توانند نسبت به تکمیل فرم درخواست، اقدام و 
تسهیلات مورد نظر را دریافت کنند گفت: ثبت نام برای دریافت تسهیلات مذکور 
از هفته جاری آغاز شــده است و همچنان ادامه دارد.مدیر صندوق بیمه اجتماعی 
کشــاورزان، روستائیان و عشایر استان تهران اضافه کرد: آدرس و شماره تماس 
۳۶ دفتر کارگزاری استان تهران از طریق سایت اینترنتی صندوق بیمه اجتماعی 
کشاورزان، روستائیان و عشایر به نشانی roostaa.ir در دسترس متقاضیان قرار 
دارد.رئیس کانون بازنشســتگان تأمین اجتماعی از پرداخت ۱۷۰ هزار فقره وام به 
بازنشستگان تامین اجتماعی از ابتدای سال تاکنون خبر داد و گفت: در حال رایزنی 
برای افزایش مبلغ وام در سال آینده هستیم.علی دهقان کیا در ارتباط با آخرین آمار 
پرداخت وام قرض الحسنه به بازنشستگان سازمان تأمین اجتماعی اظهار کرد: بنا بر 
آخرین گزارشی که از کانون بازنشستگان دریافت شده است در کل کشور ۱۷۰ هزار 
نفر و در تهران بالغ بر ۳۰ هزار نفر وام خود را پرداخت کرده اند.وی تصریح کرد: رقم 
وام پرداختی ۱۲ میلیون تومان بوده و ثبت نام و پرداخت به ســایر بازنشستگان و 
متقاضیان تا پایان سال ادامه خواهد داشت.دهقان کیا در پاسخ به این پرسش که میزان 
وام بازنشستگان سال آتی افزایش پیدا خواهد کرد گفت: در این بخش صحبتی نشده 
ولی ما انتظار داریم که این رقم در سال آینده افزایش پیدا کند اما به طور کلی هنوز 
در بحث رقم جلسه و مبحثی نداشته ایم.وی در ارتباط با رقم و زمان پرداخت عیدی 
به بازنشستگان تأمین اجتماعی تصریح کرد: آنچه را که سازمان تأمین اجتماعی 
تاکید دارد این است که میزان عیدی به بازنشستگان بر مبنای رقمی است که در 
زمان شاغل بودن فرد پرداخت می شده است البته ما انتظار داریم در این زمینه میزان 
عیدی بیشتر باشد اما به هر ترتیب احساس می شود که میزان عیدی همانند فرمول 
سنوات گذشته به بازنشستگان پرداخت شود.دهقان کیا گفت: در خصوص رقم آن 
هنوز جلسه ای برگزار نشده است همچنین در خصوص زمان آن نیز باید منتظر اعلام 
سازمان تأمین اجتماعی باشیم اما پیش بینی می شود که طبق سنوات گذشته در بازه 

زمانی سال های قبل پرداخت شود.

 سپردن کار به دست افراد کاردان و لایقخبر خوش برای بازنشستگان
 ثبت نام وام بازنشستگان آغاز شد فرمان خدا در قرآن است

کش وقوس های تصویب بودجه ۱۴۰۲ هنوز ادامه دارد و باوجود تاخیر دولت در ارائه بودجه 
۱۴۰۲ به مجلس، هنوز حرف وحدیث بسیاری در زمینه آن شنیده می شود.

 لایحه بودجه ۱۴۰۲ کل کشور سرانجام ۲۱ دی ازسوی رئیس جمهوری به مجلس شورای اسلامی تقدیم شد. 
لایحه بودجه ۱۴۰۲ با سقف کلی ۵۲۶۱ هزار میلیارد تومان در دولت سیزدهم بسته شده که نسبت به سال جاری 
حــدود ۱۵۰۲ هزار میلیارد تومان و معادل ۴۰ درصد افزایش دارد. از موضوعات قابل تامل در لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
موضوع مربوط به واردات موبایل است، این در حالی است که در تبصره ۷ ماده واحده لایحه بودجه ۱۴۰۲، حقوق 
ورودی گوشی تلفن همراه بالای ۶۰۰ دلار ۱۵ درصد تعیین شد و تعرفه واردات گوشی در سایر رویه ها به ماخذ ۲ 
برابر محاسبه و دریافت خواهد شد. صمت در این گزارش به بررسی تاثیر افزایش تعرفه واردات گوشی تلفن همراه 

بر قیمت ها در بازار پرداخته است.
سرنوشتی مشابه در راه است!

با مطرح شدن جزئیات بودجه ۱۴۰۲ بخش جنجال برانگیزی از این برنامه نمایان شد که افزایش ۳ درصدی تعرفه 
واردات گوشی تلفن همراه است؛ در حالی است که در بخش دیگری از لایحه بودجه ۱۴۰۲ آمده تعرفه واردات از 
سایر رویه ها قرار است ۲ برابر شود؛ اتفاقی که بسیاری از کارشناسان نسبت به آن واکنش داده و ابراز نگرانی کردند. 
زمزمه هایی به گوش می رسد مبنی بر اینکه ممکن است بلایی که به جان بازار خودرو افتاده، این بار در بازار موبایل 

شیوع پیدا کند و دست بسیاری از افراد از موبایل های خوب خارجی کوتاه شود.
ظاهرا مرض مســری بازار خودرو در حال ســرایت به بازارهای دیگر است و این بار قرار است همان دلخوشی 
کوچکی که این روزها میلیون ها تومان خرج برمی دارد، جای خود را به آرزو بدهد. این موضوع باتوجه به بلاتکلیفی و 

سختگیری های صورت گرفته برای برخی از گوشی های همراه مانند آیفون ۱۴ دور از ذهن نیست.
مدت هاست که رجیســتری آیفون ۱۴ در هاله ای از ابهام است و پاسخ روشنی ازسوی آقایان در این زمینه داده 
نمی شود و تنها خبر از تمدید ماه به ماه رجیستری آن به گوش می رسد. در هر صورت باید منتظر تصمیم مجلسی ها 
درباره افزایش تعرفه واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار ماند؛ اینکه موافقتی در کار است یا تغییراتی صورت می گیرد؟ 

به نظر می رسد احتمال افزایش نرخ گوشی در سال آینده باتوجه به این بند از لایحه بودجه ۱۴۰۲ وجود دارد.
جامعه هدف محدود گوشی های بالای ۶۰۰ دلار

مهدی عبقری، دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی درباره افزایش ۳ درصدی تعرفه واردات 
گوشی تلفن همراه به صمت گفت: لایحه بودجه سال آینده هنوز تصویب نشده است؛ در نتیجه نمی توان اظهارنظر 
دقیقی درباره آن داشت، اما آنچه مشخص است این است که افزایش ۳ درصدی تعرفه واردات تاثیر چندانی بر بازار 

موبایل نخواهد گذاشت. باید کمی صبر کنیم و منتظر تصمیم مجلس درباره این لایحه باشیم.
وی با اشاره به تاثیر اعلام این بند از لایحه بر بازار فعلی اظهار کرد: در حال  حاضر در سطح عرضه هیچ  کمبودی 
وجود ندارد. در کالاهای دارای نرخ بالای ۶۰۰ دلار ممکن است کمی با نوسان نرخ مواجه شویم، اما عدد چشمگیری 
نخواهد بود. از ابتدای سال ۱۴۰۱ هم تعرفه واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار از ۴ درصد به ۱۲ درصد تبدیل شد، 

اما این مسئله تاثیر زیادی بر نرخ نهایی محصول نگذاشت.

نوسانات تاثیری بر بازار نداشت
دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی با اشاره به اخباری مبنی بر کوتاه شدن دست افراد از 
گوشی های به اصطلاح لاکچری به واسطه این بند از لایحه بودجه ۱۴۰۲ اظهار کرد: این صحبت ها به هیچ وجه 
قابل قبول نیســت، زیرا جامعه هدف گوشــی های دارای نرخ بــالای ۶۰۰ دلار خلاف ارزبــری زیاد آن، کمتر 
از ۵ درصد افراد جامعه اســت. با تمام نوســان قیمتی که در ماه های اخیر شاهد آن بودیم به جرأت می توان گفت 
 تنها صنفی که کالای آن با نرخ مناســب عرضه شده، موبایل اســت و در حال  حاضر بازار در وضعیت مطلوبی

 قرار دارد.
رویه مسافری، رویه تجاری نیست

عبقری با اشاره به اینکه در لایحه بودجه ۱۴۰۲ بندی با این مضمون که »حقوق ورودی در سایر رویه ها به مأخذ 
۲ برابر محاسبه و دریافت خواهد شد« وجود دارد، افزود: به طور معمول زمانی که از سایر رویه ها صحبت می شود 
نخستین موضوعی که به ذهن متبادر می شود، واردات غیرتجاری و عموما مسافری است. با این حال باید منتظر ماند 
تا متوجه منظور دقیق این اصطلاح شد. در این زمینه باید گفت رویه مسافری تاثیری بر نرخ بازار ندارد و در اختیار خود 

مسافر است و به نوعی اساسا رویه تجاری به شمار نمی رود.
سرنوشت آیفون ۱۴

دبیر انجمن واردکنندگان تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی درباره رجیستر آیفون ۱۴ گفت: واقعا موضوع آیفون ۱۴ 
در حدی که این روزها به آن پرداخته می شــود، مهم نیست، چون جامعه هدف این کالا بخش بسیار کوچکی از 
جامعه است. هیچ  مجوزی برای واردات گوشی آیفون ۱۴ داده نشده است؛ در نتیجه اساسا گوشی آیفون ۱۴ رجیستر 
نخواهد شد. آنتن دهی این گوشی ها چند ساعتی قطع می شود که این مسئله ربطی به آیفون ۱۴ ندارد و اختلال 
مربوط به سامانه های ارتباطی است، چراکه وقتی اعتبار یک ماهه رجیستر به پایان می رسد، سامانه خود به خود آنتن 
این دستگاه ها را قطع می کند. در این مدت مسافران بدون پرداخت حتی یک ریال هزینه رجیستری از امکانات گوشی 

استفاده می کنند و گوشی شان فعال است.
آسیب های فاصله زمانی ابلاغ تا اجرا

محمدرضا عالیان، کارشناس حوزه موبایل درباره افزایش ۳ درصدی تعرفه واردات گوشی تلفن همراه به صمت 
گفت: جزئیات این بند از لایحه بودجه ۱۴۰۲ هنوز به طور دقیق اعلام نشده و ممکن است دستخوش تغییراتی شود. 
به طور طبیعی هر افزایش تعرفه ای بر نرخ کالای وارداتی مربوطه تاثیر می گذارد، اما افزایش ۳ درصدی تعرفه که قرار 
است نسبت به سال گذشته اعمال شود، تاثیر چندانی بر نرخ نهایی محصول نخواهد داشت. البته ممکن است شاهد 
تاثیر هیجانی این اتفاق بر بازار باشیم. سخنگوی سابق انجمن واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی ضمن انتقاد 
از اعمال دیرهنگام تعرفه ها اظهار کرد: این بند از لایحه بودجه معمولا ۳ تا ۴ ماه زمان می برد تا در کتاب تعرفه ها 
اعمال شود و بازرگانان به این واسطه دچار مشکل خواهند شد. در واقع فاصله زمانی ابلاغ تا اجرا خسارت زیادی 
را به بازرگانان، اصناف و مردم تحمیل می کند. بلاتکلیفی در این مسئله موجب شد قیمت های نهایی به صورت 

سلیقه ای تعیین شود.

طرح های فروش اقساطی
عالیان درباره میزان خریدوفروش موبایل با اشاره به شرایط اقتصادی گفت: شرایط تورمی یک دوران پیک دارد که 
پس از گذر از آن مردم خود را با آن سازگار می کنند. سال ها است که با ما تورم دست به گریبان هستیم. در همین شرایط 
تلفن همراه هم دیگر به یک کالای استراتژیک تبدیل شده که در زندگی ما نقش مهمی دارد؛ در نتیجه مردم به هر 
طریقی آن را تهیه می کنند. از سوی دیگر عرضه کنندگان نیز راه های عرضه مختلفی را طراحی می کنند؛ طرح های 
فروش اقساطی که این روزها زیاد به چشم می خورد از مواردی است که شرایط را برای خرید تسهیل می کند. وی 
درباره تاثیر این بند از لایحه بر قیمت های فعلی گفت: بازرگانان و شرکت های فعال در حوزه واردات بسیار هوشمندانه 
عمل می کنند و خیلی خود را درگیر این تغییرات نمی کنند؛ در نتیجه فکر نمی کنم این موضوع تاثیری بر قیمت های 

فعلی بازار داشته باشد.
آیفون ۱۴ همچنان در بلاتکلیفی

این کارشناس حوزه موبایل با اشاره به اینکه هر سال شاهد عرضه نسخه جدیدی از آیفون هستیم، افزود: رجیستری 
آیفون ۱۴ در ایران همچنان در بلاتکلیفی به سر می برد و امیدواریم هر چه سریع تر دولت نسبت به این موضوع 
تصمیم گیری کند. برخی از افراد به صورت تخصصی در فروش و واردات آیفون فعالیت می کنند که به واسطه این 
ممنوعیت ممکن است دچار خسارات سنگینی شوند. باتوجه به گزارشی که سال گذشته از واحدهای صنفی داشتیم 
حــدود ۵ هزار واحد صنفی به صورت تخصصی به فروش آیفون می پردازند؛ در نتیجه هنگامی که آیفون ۱۴ در 

رجیستری دچار مشکل می شود قطعا افراد زیادی دچار مشکل خواهند شد.
گشتی در بازار

خبرنگار صمت برای بررسی بهتر تاثیر ارائه لایحه بودجه ۱۴۰۲ و بندهای مربوط به واردات تلفن همراه آن، به 
 S۲۲ بررسی نرخ گوشی های پرفروش بازار پرداخت. برای مثال در ۵ دی امسال نرخ گوشی سامسونگ گلکسی
۵G Ultra دوسیم کارت ۲۵۶GB حدود ۳۸ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان، شیائومی ۵G ۱۱T Pro دوسیم کارت 
 ۲۵۶GB ۵ دوسیم کارتG ۱۲ ۱۲ حدود ۱۵ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان، گوشی موبایل شیائومیGB ۲۵۶GB
 ۱۲۸GB ۵ دو سیم کارتG FE S۲۱ ۱۲ حدود ۱۹ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان و گوشی سامسونگ گلکسیGB
۸GB حدود ۱۵ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بود. حال پس از گذشــت ۲۰ روز نرخ گوشــی سامسونگ گلکسی 
 ۵G ۱۱T Pro ۲۵۶ به ۴۳ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان، گوشی شیائومیGB ۵ دوسیم کارتG Ultra S۲۲
دوسیم کارت ۱۲GB ۲۵۶GB به ۱۸ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان، گوشی موبایل شیائومی ۵G ۱۲ دوسیم کارت 
۱۲GB ۲۵۶GB به ۱۹ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان و گوشی سامسونگ گلکسی ۵G FE S۲۱ دوسیم کارت 
۸GB ۱۲۸GB به ۱۶ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان رسید.این تغییر قیمت ها ظرف مدت ۲۰ روز یا به دلیل نوسانات 
نرخ ارز است یا اعلام خبر مربوط به تعرفه واردات موبایل در بودجه ۱۴۰۲، اما نکته مهم تر این است که اینکه هر کدام 
از موارد فوق علت این افزایش نرخ باشد، توسط فعالان این حوزه تکذیب شده، زیرا این افراد معتقدند نوسانات نرخ ارز 

تاثیر زیادی بر بازار موبایل نداشته و شوک حاصل از اخبار منتشر شده نیز به بازار وارد نشده است.
سخن پایانی

هنوز بودجه ۱۴۰۲ تعیین تکلیف نشده و معلوم نیست با افزایش تعرفه واردات گوشی های دارای نرخ بالای ۶۰۰ دلار 
موافقت شود یا خیر؟ اما به عقیده فعالان این حوزه افزایش ۳ درصدی تعرفه تاثیری بر بازار نخواهد داشت، این در 
حالی است که بازار موبایل و خودرو به شدت مایل است خود را با هر افزایش قیمتی وفق دهد تا مبادا از قافله جا بماند! 

اما باز هم باید منتظر ماند تا واکنش بازار به این اتفاقات را دید.

موبایلازدسترسخارجمیشود؟!
افزایش3درصدیتعرفهوارداتگوشیدرلایحهبودجه1402

 استاد اقتصاد دانشگاه چمران می گوید: دولت در بودجه سال آینده 
حدود ۵۹ درصد سهم مالیات ها را نسبت به سال قبل افزایش داده 
و این در حالی است که افزایش حقوق کارکنان دولت را فقط ۲۰ 

درصد تعیین کرده است.
رییس جمهور امروز برای دفاع از کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۲ به مجلس می رود؛ 
این خبر را علی رضا سلیمی، عضو هیات رییس مجلس اعلام کرده است. بودجه ای 
که امروز کارشناسان و صاحب نظران اهل فن احتمال می دهند با کسری شدیدی 
به دلیل غیرواقعی بودن درآمدها روبه رو خواهد شد.جزییات ارقام کلی بودجه نشان 
می دهد که بودجه سال آینده از نظر منابع و مصارف در رقم ۵۲۶۱ هزار میلیارد تومان 
تراز می شــود که این عدد نسبت به بودجه امسال حدود ۱۵۰۲ هزار میلیارد تومان 
بزرگ تر شده است. این اعداد در حالی است که دولت در بودجه سال آینده تصمیم 
به افزایش ۵۹ درصدی درآمدهای مالیاتی دارد و به این ترتیب، درآمدهای مالیاتی 
از حدود ۵۲۶ هزار میلیارد تومان که در بودجه امسال مصوب شده، به بیش از ۸۳۸ 
هزارمیلیارد تومان رسیده است.کارشناسان اقتصادی اعتقاد دارند که اقتصاد کشور در 
سال آینده توان پرداخت این میزان مالیات را ندارد و اگر همین لایحه دولت تصویب 
شود، با کسری بودجه شدیدی مواجه خواهیم بود. در همین رابطه، سید مرتضی افقه، 
کارشناس اقتصادی و استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز در گفت وگو با خبرآنلاین 
درباره بودجه ۱۴۰۲ می گوید: اگر به همین روال بودجه تصویب شود و در عین حال، 

مشکل تحریم ها حل نشود، به نظر می رسد پیام بودجه برای اقتصاد کشور در سال 
آینده، فقیرتر شدن مردم، رکود اقتصادی و افزایش بیکاری باشد.

وی می افزاید: با توجه به عدم حل مشکل تحریم ها و نبود یک جایگزین مناسب 
درآمدی برای درآمدهای نفتی، طبیعی بود که دولت به این سمت برود که درآمدهای 

خود را از جیب مردم تامین کند و این یعنی افزایش تورم.
حقوق ۲۰ درصد بالا رفت، مالیات ۵۹ درصد

استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز تصریح می کند:» همان طور که دیدید، دولت 
در بودجه سال آینده حدود ۵۹ درصد سهم مالیات ها را نسبت به سال قبل افزایش 
داده و این در حالی است که افزایش حقوق کارکنان دولت را فقط ۲۰ درصد تعیین 

کرده است.«افقه عنوان می کند:» افزایش حقوق به اندازه ۲۰ درصد هم بهانه ای 
است برای آقای میرکاظمی، رییس سازمان برنامه و بودجه که افزایش حقوق منجر 
به تورم می شود اما عملا در شرایط فعلی اینگونه نیست، اما ایشان با این بهانه که 
افزایش حقوق ها منجر به افزایش تورم می شود، برای سال دوم افزایش حقوق را 
فقط ۲۰ درصد در نظر گرفته؛ در حالی که تورم همچنان ۴۵ درصد است. این یعنی 
قدرت خرید کارکنان مثل سال گذشته حدود ۲۰ تا ۲۵ درصد کاهش پیدا می کند.«

استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز یادآور می شود:» با این شرایط، در بودجه سال 
آینده می بینیم که از یک طرف حقوق ها متناســب با تورم افزایش پیدا نکرده و از 
طرف دیگر، مالیات ها ۵۹ درصد افزایش پیدا کرده است. با توجه به ساختارهای حاکم 
بر نظام مالیات گیری که به طور معمول فرار مالیاتی به وسیله ابرثروتمندان و افرادی 
که در بخش دلالی فعال هستند، بیشتر است و حقوق بگیران عملا مالیات زیادی را 
پرداخت می کنند، مجموعه این اقدامات، فشار بیشتری به سفره مردم وارد می کند و 

این هم برای سال دوم است که اتفاق می افتد.«
سفره مردم کوچک تر شد

او با ذکر این نکته که دولت می گفت ســفره مردم را به تحریم ها گره نمی زنیم، 
می گوید:» در عمل سفره مردم به دلیل عدم حل مشکل تحریم ها سال آینده هم 
مثل امسال کوچک تر می شود و مردم احتمالا فقیرتر می شوند. این مسیر ادامه خواهد 
داشت اگر مشکل تحریم ها حل نشود.«استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز درباره 

پیش بینی نرخ تورم با توجه به بودجه سال آینده، عنوان می کند:» با توجه به این که 
اقتصاد کشور در سال آینده توان پرداخت این میزان افزایش مالیات را ندارد و دولت 
هم حاضر نیست و یا مایل نیست ردیف های هزینه ای را کاهش دهد، اگر همین 
لایحه دولت تصویب شــود، با کسری بودجه شدیدی مواجه خواهیم بود؛ چراکه 
درآمدهای مالیاتی قابل تحقق نییست. این کسری بودجه منجر به استقراض دولت 
از بانک مرکزی می شــود و این استقراض عملا منجر به افزایش فشار بر مردم 

خواهد شد.«
مجلس حقوق را بالاتر می برد؟

وی درباره احتمال این که میــزان افزایش حقوق کارکنان دولت در مجلس بالا 
می رود یا خیر؟ متذکر می شود: بعید می دانم که نمایندگان مجلس میزان افزایش 
حقوق کارمندان را از ۲۰ درصد بالاتر ببرند، چون احتمالا فشار دولت مبنی بر این که با 
کسری بودجه روبه رو خواهد بود، مانع از افزایش حقوق ها می شود.متاسفانه نمایندگان 
مجلس بیشتر به این سمت می روند که منافع منطقه ای برای شهرهای خود تامین 
کنند و احتمالا به دولت فشار می آورند و جهت گیری نمایندگان به سمت شهرهای 
خودشان خواهد بود. دلیل هم این است که سال آخر نمایندگی آنها است و به رأی 
مردم نیاز دارند.افقه خاطرنشان کرد: نمایندگان احتمالا نمایندگان، بودجه را در جهتی 
چکش کاری می کنند که مورد توجه رأی دهندگان شان در شهرهایشان باشد و این 

هم یکی از معضلات مجالس در ارتباط با بررسی بودجه ها است.

قدرتخریدکارمندان25درصدکمترمیشود
پیامبودجه1402برایمعیشتمردم؛


